
PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2013 
Sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 14 czerwca 2013 r.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mirosław Olczak otworzył o godzinie 12— obrady XXXIII 
Sesji Rady Gminy. Przywitał radnych, Wójta Gminy - Zbigniewa Wocha, Sekretarza Gminy Alicję 
Hoppen-Anyszko, Skarbnika Gminy - Jarosława Wisza, Kierownika SZGK Krzysztofa Legiecia, 
Strażnika Gminnego Juliusza Tomaszewskiego, przybyłych sołtysów oraz pracowników urzędu 
gminy. Stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 14 osób. Nieobecna Agnieszka Żak-Gwizda. 
Następnie zaproponował zmiany do przesłanego porządku posiedzenia, polegające na wprowadzeniu 
dodatkowej uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wycofaniu pkt. dotyczącego przyjęcia protokołu XXXII 
sesji Rady Gminy Skąpe. Wobec braku propozycji innych zmian, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz ze zgłoszoną zmianą. W wyniku głosowania porządek 
posiedzenia został przyjęty jednogłośnie i przedstawia się następująco:

I. Otwarcie obrad sesji.
II. Interpelacje i wnioski.

III. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
IV. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
V. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Skąpe,
2) zmieniąjącej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.
VI. Sprawy różne.

VII. Zamknięcie obrad.

Ad. II
Radny Andrzej Sworek zgłosił następujące interpelacje:

- przycięcie konarów drzew, rosnących przy drodze brukowej w m. Węgrzynice; okres 
wegetacyjny roślin sprawił, że przejazd jest możliwy tylko prawą stroną drogi i tylko dla 
samochodów osobowych;

- załatanie kilku dziur w nawierzchni drogi gminnej w m. Błonie,
Sołtys wsi Niesulice Bożena Szczepańska zgłosiła, awarię punktu świetlnego przy ul. 

Chabrowej w Niesulicach pomiędzy nieruchomościami o numerach 29 i 30. .
Sołtys wsi Ołobok Daniel Lisowski wnioskował o:

- wymianę żarówki w lampie ulicznej na osiedlu domów jednorodzinnych przy ulicy Krośnieńskiej 
w Ołoboku,

- przycięcie żywopłotu na działce gminnej przy ul. Krośnieńskiej Nr 1 w Ołoboku,
- spowodowanie wykoszenia poboczy dróg powiatowych.

Radna Halina Staszyńska zapytała, czy pracownicy SZGK zabierali z Niesulic publiczne 
pojemniki na śmieci.

Sekretarz Alicja Hoppen-Anyszko potwierdziła to i wyjaśniła, że będą stawiane nowe 
pojemniki.

Sołtys wsi Skąpe Adela Spierzk-Giecewicz zapytała czy do gminy docierają informacje, że 
cmentarz komunalny w Skąpem jest zaniedbany, ma brzydkie ogrodzenie i brak parkingów.

Sołtys wsi Rokitnica Wiesław Łajeczko zgłosił, że po inwestycji kładzenia światłowodów, 
pobocze drogi powiatowej nie zostało naprawione, tylko wysypano tam grys.

Radny Krzysztof Szymczak zapytał o kwestie dotyczące zabrania przez firmę TEW 
pojemników na śmieci.

Ad. III
W punkcie tym Wójt odniósł się do wniosków, interpelacji i zapytań radnych i sołtysów. 

Odpowiadając na pytanie radnego Szymczaka wyjaśnił, że 10 czerwca zostaliśmy zaskoczeni 
informacjami, że TEW zabiera pojemniki na śmieci. Po sprawdzeniu zapisów umów zawieranych z 
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indywidualnymi odbiorcami,, dowiedzieliśmy się, że decyzję o zabraniu pojemników w terminie 
ostatniego odbioru śmieci podjął zarząd firmy w Kiełczu, posiłkując się stanowiskiem radcy 
prawnego. Wobec takiego postępowania, podpowiedzieliśmy mieszkańcom jakie czynności mogą 
podjąć. Poszkodowani z dwóch miejscowości już dzisiaj złożyli indywidualne reklamacje o 
nienależytym wykonaniu mowy. Ponadto został złożony wniosek do sanepidu informujący, że 
zaistniała sytuacja może stworzyć zagrożenie epidemiologiczne. Liczymy na to, że konsekwencje będą 
na tyle szybkie i dolegliwe, że firma TEW zmieni zdanie.

Oprócz tych działań, podjęliśmy także rozmowy z powiatowym rzecznikiem praw 
konsumenta, jednak ta ścieżka nie spowodowałaby oczekiwanej szybkiej interwencji.

Gdyby wspomniana sytuacja zaistniała w innych miejscowościach, gmina także ich 
mieszkańcom służy pomocą. Jeżeli pomimo tych działań pojemniki nie zostaną dowiezione, 
spróbujemy dogadać się z podmiotem, któiy wygrał przetarg, żeby pomógł nam te śmieci wywieźć.

Interpelacja zgłoszona przez sołtysa wsi Rokitnica zostanie przekazana do Starostwa 
Powiatowego, liczymy, że zakończy tę inwestycję, tak jak zwykle to robi, czyli porządnie.

Kwestia cmentarza komunalnego w Skąpem:
- koszenie - umowa z podmiotem obejmuje także koszenie cmentarzy; w dniu dzisiejszym 

omawiana była potrzeba dodatkowego koszenia, zastanawiamy się jeszcze jakimi siłami, czy 
SZGK czy wykonawca, ale temat zostanie podjęty;

- ogrodzenie cmentarza — jest to bardzo poważne przedsięwzięcie i warto o nim porozmawiać przy 
konstruowaniu budżetu, faktem jest, że cmentarz odbiega estetyką od całej wsi;

- parking przy cmentarzu - działka z zasobów agencyjnych prawie była już nasza, ale okazało się, 
że jest ona rentowa (czyli komuś przypisana) i ta osoba musiałaby zrzec się prawa do części tej 
działki.

Odpowiadając na interpelacje sołtysa Ołoboku Wójt wyjaśnił:
- temat koszenia poboczy dróg powiatowych zostanie przekazany do Starostwa, bo w pewnych 

miejsca faktycznie pobocza wyglądają bardzo źle;
- przycięcie żywopłotu na działce gminnej zostanie przekazane do SZGK;
- nieświecąca lampa także zostanie zgłoszona.

Sprawy zgłoszone przez radnego Andrzeja Sworka także zostaną przekazane właściwym 
instytucjom.

Ad. IV
Odnosząc się do informacji o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie 

międzysesyjnym, Wójt wspomniał o następujących kwestiach:
- System gospodarki odpadami - Wójt podziękował pracownikom, a także sołtysom, bo bez ich 

pomocy nie udałoby się go sprawnie wdrożyć. Jeszcze jednak prośba do sołtysów to 
spowodowanie, aby deklaracje jak najszybciej spłynęły do urzędu.
Zgodnie z ustalonym harmonogramem odbyły się spotkania z mieszkańcami, które nie należały 
do najłatwiejszych. W pełni rozumie niepokoje mieszkańców i cieszy się, że z dużą 
odpowiedzialnością przyjęli, że wejście nowego systemu jest konieczne.

™ W Świebodzinie w auli liceum ogólnokształcącego odbyło się spotkanie konsultacyjne dotyczące 
funduszy unijnych na lata 2014-2020. W spotkaniu wzięła udział Marszałek Województwa 
Elżbieta Polak. W nowym budżecie będzie 11 działań, z których tylko jedno będzie dedykowane 
gminom a dotyczyć będzie działań kanalizacyjnych. Przy każdej edycji budżetu unijnego było 
wiele obaw, a w trakcie realizacji ilość i różnorodność działań się zmieniała. W budżecie na lata 
2007-2013 do dyspozycji była kwota 400 min euro, a na lata 2014-2020 będzie to kwota 900 min 
euro. Środków więcej, ale możliwości aplikowania o nie przez gminy mniejsze. Taka konstrukcja 
całkowicie zaprzecza ideom, jakie były przekazywane kiedy wchodziliśmy do Unii Europejskiej.

- W Niesulicach wykonywane są inwestycje i wszystko wskazuje na to, że do rozpoczęcia sezonu 
zostaną ukończone.

- Wizja lokalna z nadzorem budowlanym wskazała potrzebę wymiany przed sezonem 
niebezpiecznych desek w pomostach.

- Odbyło się spotkanie z przedstawicielami WOPR dotyczące zabezpieczenia sezonu letniego.
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- Trwa remont stadionu sportowego w Ciborzu. Jesteśmy lekko zaniepokojeni zaawansowaniem 
prac, dlatego wystosowaliśmy pismo dot. zaistniałych opóźnień w stosunku do harmonogramu 
prac.

- Trwa budowa kanalizacji w m. Łąkie - występują pewne problemy, kanalizacja kopana jest na 
dużych głębokościach, dlatego też zdarzają się osunięcia ziemi i awarie sieci wodociągowej co 
powoduje dodatkowo problemy z dostawą wody. Ma nadzieję, że prace potrwają jeszcze miesiąc 
lub dwa.

- Sala wiejska w Skąpem - aktualnie wykonywane są balustrady. Prace właściwie są na 
ukończeniu, ale nie na tyle, aby podpisać już protokół zakończenia robót. Z tego co wiadomo, 
pracownicy wykonawcy odeszli z pracy, ponieważ nie wywiązywał się ze zobowiązań wobec 
nich. Wierzy, że wykonawca się zmobilizuje, bo tak naprawdę pozostało kilka dni pracy dla 
dwóch czy trzech pracowników. Jesteśmy na takim etapie inwestycji, że nie byłoby zasadne 
wypowiedzenie umowy i wyłonienie nowego wykonawcy.

- 28 maja na sali posiedzeń odbyło się spotkanie w sprawie farmy wiatrowej. Ma nadzieję, że ci 
którzy w spotkaniu uczestniczyli uzyskali odpowiedzi na wiele wątpliwości. Sam przyznał, że nie 
miał wiedzy o wielu szczegółach. Zaniepokoiło go upolitycznienie spotkania, co według jego 
oceny było nie do końca etyczne. Gazeta świebodzińską napisała, że Wójt się denerwował. 
Chciałby zobaczyć film, na którym to zdenerwowanie byłoby udokumentowane. Można takie 
rzeczy pisać, ale komu to służy. Nie podoba się Wójtowi postępowanie pewnej partii politycznej i 
samorządowców z tej partii. Istnieje coś takiego, jak elementarny szacunek do zawodu jaki się 
wykonuje, do ludzi z którymi się współpracuje. Zastanawia się, czy ktokolwiek z obecnych na 
sali radnych czy sołtysów wpadłby na pomysł, aby pojechać do sąsiedniej gminy i atakować jej 
włodarzy. Na ile posiadają wiedzę o prowadzeniu tam spraw, aby się wtrącać. Uważa, że takie 
postępowanie nie jest uczciwe. O większości kwestii, jakie były przez tych ludzi podnoszone, nie 
powinni oni nawet wspominać. W końcu dało się zaobserwować prawdziwe oblicze konfliktu, 
który od początku szedł dwutorowo. Pierwsza kwestia to zaniepokojenie mieszkańców - do 
którego jak najbardziej mająprawo i druga strona to sfera polityczna, która nie ma nic wspólnego 
z chęcią rozwiązania problemu, a wręcz przeciwnie.
Na spotkaniu przedstawiciel firmy zobowiązał się, że kolejnym etapem będzie wycieczka 
chętnych, na istniejącą farmę wiatrową i umożliwienie rozmowy z ludźmi, którzy wokół farmy 
mieszkają. Wyjazd się odbędzie i być może uda się uzyskać odpowiedzi na kolejne pytania i 
wątpliwości.

Ad. V
1) Przewodniczący Radny Gminy Mirosław Olczak odczytał treść uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Skąpe.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mariusz Kuźmicz zwrócił uwagę, że w treści uzasadnienia 
do uchwały wystąpił błąd. Prawidłowy zapis powinien brzmieć „Analiza dokumentów pozwala 
stwierdzić, że ostatecznie podzielono stanowisko Skarżącego, o przekształceniu umowy 
dzierżawy z czasu oznaczonego na czas nieoznaczony, stosownie z przepisami KC". 
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących stałych komisji o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący stałych komisji przestawili pozytywne opinie nt, ww. uchwały.
Przewodniczący poddał pod głosowani przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania uchwała została 
jednogłośnie podjęta (14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się”) i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.

2) Przewodniczący Radny Gminy Mirosław Olczak odczytał treść uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych komisji przestawili pozytywne opinie nt. ww. uchwały.
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania uchwała 
została jednogłośnie podjęta (ł4 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się”) i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. VI
Radny Andrzej Kałużny zabierając głos stwierdził, że oczekiwał spotkania dot. farmy 

wiatrowej z ekspertami niezależnymi i zaraz po spotkaniu był uspokojony. Jednak po sprawdzeniu 
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pewnych informacji, nasuwają mu się wątpliwości i traci poczucie komfortu. Pan MB który 
prowadził wykład jest ściśle związany z firmami Epa Wind i Juron, a więc nie jest ekspertem 
niezależnym. To powoduje, że znowu pojawiają się wątpliwości.

Wójt w tej kwestii podziela stanowisko radnego. O wystąpieniu Pana dowiedział się z 
pisma. Następnie dodał, że w ubiegłym tygodniu w naszej gminie pojawiła się ulotka związana z mszą 
w kościele w Skąpem. W tej ulotce podważa się kompetencje Pana MMMMM a spotkanie opisuje się tak, 
jakby nie było wystąpienia profesora MMMMMI z Poznania. Mówiąc, że wiele kwestii podczas 
spotkania było uszczegółowionych przez Pana Profesora, Wójt opierał się tylko i wyłącznie na bazie 
informacji uzyskanych właśnie od Pana profesora MMHB- To jego wystąpienie odnosiło się do 
zagrożenia lokalizacji farmy wiatrowej na zdrowie ludzkie. Zabrakło jasnego komunikatu, że Pan
profesor jako wybitny naukowiec nie zamierza dyskutować i odpowiadać na pytania z internetu i 
obalać dziwnych tez tam zamieszczanych. Dla ludzi, którzy nie mają podejrzeń, wydawało się, że 
spotkanie wyjaśniło niejasności wynikające z niewiedzy, natomiast dla osób pełnych podejrzeń i 
niepokoju lepsza byłaby inna polemika. Ma nadzieję, że kolejne spotkania wyjaśniąjeszcze więcej.

Radny Mariusz Kuźmicz zabierając głos, stwierdził, że przeczytał artykuł w gazecie 
świebodzińskiej a był obecny na spotkaniu w Damawie. Spośród wszystkich osób tam 
zgromadzonych, mieszkańców było może z piętnastu, pozostali to osoby niezwiązane 
z miejscowościami Radoszyn, Darnawa i Niekarzyn, a przybyły chyba tylko po to aby na spotkaniu 
zrobić „popisówkę”. Ze strony mieszkańców nie było dużego zainteresowania, zadano ze 2 lub 3 
pytania i to co zostało napisane w gazecie świebodzińskiej, w jego odczuciu, nie jest prawdą oddającą 
przebieg spotkania.

Przewodniczący Rady Mirosław Olczak zauważył, że mieszkańcy są przekonani, że wiatraki, 
wbrew temu o czym się mówi, będą stały w odległości 300 metrów od zabudowań, będą stare, a za 
parę lat z drugiej strony zostanie postawionych następnych 10 lub 20 wiatraków. Jest przekonany, że 
komuś bardzo zależy, aby cały czas podkręcać atmosferę. Przypominając wystąpienie na jednej z sesji 
eksperta ze strony Stowarzyszenia „Eko-Darnawa”, uważa, że manipulował on cyframi, nie wyjaśniał 
zagadnień do końca i przedstawił tak, aby jemu było wygodnie. Jego zdaniem, są ludzie, którym 
zależy na tym, aby siać ferment.

Radny Piotr Olszewski dodał, że siedział obok jednej Pani, która w momencie kiedy Pan Wójt 
przedstawiał zdjęcia z wizualizacji lokalizacji wiatraków, mówiła że są one sfałszowane 
i w rzeczywistości będzie inaczej. Potwierdził słowa radnego Kuźmicza, że w spotkaniu w Darnawie 
uczestniczyło może 12 mieszkańców i 1 osoba była z Niekarzyna. Co niektórzy przyjechali na 
spotkanie aby wzniecać bunt i podsycać do niezgody. Z jego obserwacji wynika, że część 
mieszkańców uspokoiły informacje uzyskane podczas spotkań. Jeżeli ktoś udowodniłby mu, że farmy 
wiatrowe są bardzo szkodliwe dla zdrowia, byłby przeciwny stawianiu ich. Tyle, że takich 
potwierdzonych informacji nie ma. Ponadto wieża, stała 4 lata, mieszkańcy wiedzieli o zamierzeniach 
i cieszyli się z nich, a dzisiaj mówią, że o niczym nie wiedzieli a wiatraki są szkodliwe. Jest zdania, że 
pomysł o wyjeździe na farmę wiatrową nie przekona tych, którzy są negatywnie nastawieni, nawet nie 
zechcą oni wyjechać. Natomiast dla mieszkańców, którzy chcą się więcej dowiedzieć i podchodzą do 
kwestii wiatraków z czystym sumieniem, wiatrak będzie jak najbardziej przydatny.

Wójt wspomniał, że był na takiej farmie z radną Kasprzak, radnym Olszewskim oraz 
Przewodniczącym Rady i rozmawiali z ludźmi przypadkowo napotkanymi. Nikt nie dawał 
najmniejszego sygnału, że wiatraki negatywnie oddziałują na zdrowie i życie. Być może znaleźliby się 
tacy, którzy mają odmienne zdanie. Nie buduje na tym końcowej opinii, ale chce dać szansę naszym 
mieszkańcom, aby sami mogli doświadczyć takich rozmów.

Ad. VII
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXXIII sesji Rady 

Gminy Skąpe o godz. 1320.
Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący Rady

Protokołowała: Ilona Żalisz


